
V polovině června se na hradebním parkánu již 
posedmé sešli nejen pacienti s roztroušenou skle-
rózou, ale také lidé, kteří jim přišli vyjádřit pod-
poru.

Zasazením slunečnice dávají lidé najevo solidari-
tu a podporu právě lidem s „ROSKOU“, jak někdy 
zkráceně roztroušené skleróze říkají.

Žlutá květina je již roky symbolem pro pacienty 
s tímto onemocněním.

Jadérka slunečnice představují jednotlivé pacien-
ty, okvětní lístky aktivity NF IMPULS a pacient-
ských organizací. Stonek je symbolem pro zdravou 
populaci, o niž se potřebují lidé se sklerózou opřít, 
a listy na stoncích znázorňují podané pomocné 
ruce rodiny či přátel. 

Jedním ze sázejících byl také náměstek primátora 
města Jihlavy Martin Laštovička. Ten popřál lidem 
s touto nemocí, aby se stejně jako slunečnice otá-
čeli každý den za sluncem a měli radost ze života. 

Sázení květin všem přítomným zpříjemnily písnič-
ky, které zazpívaly již tradičně děti z MŠ Mašinka.

„Chodím na různé akce ́ ROSKY´ podpořit své přá-
tele. Zasadila jsem slunečnici a připojila jsem k tomu 
vzkaz, že jim všem přeji úsměv,“ řekla Irena Nová-
ková, která letos dorazila na akci Rozsviťme ČR 
poprvé.

„Jsem si jistá, že lidi s roztroušenou sklerózou tako-
vé gesto, jako je zasazení slunečnic, potěší. Radost jim 
udělá ale hlavně i dobrá léčba, která, když se nastaví 
včas, tak na těch lidech ani nepoznáte, že jsou nemoc-
ní,“ vysvětluje předsedkyně organizace ROSKA Jit-
ka Večeřová. Na akci dorazil i její manžel Bohuslav, 
který sám trpí roztroušenou sklerózou. Celý počin 
sázení slunečnic ho prý velmi hřeje u srdce.

„Kdybych mohl, sázel bych taky. Nemoc mi však 
bohužel vzala rovnováhu, a tak nějaké dřepnutí či 

ohýbaní nepřipadá v úvahu,“ vysvětluje Večeřa, 
který aktuálně našel zálibu v práci na počítači. 
I tu mu ale nakonec nemoc zkomplikovala, jeli-
kož ochrnul i na pravou ruku, což pro praváka je 
dost fatální zásah do běžného života. Statečně se 
však drží a některé věci, jako například najíst se, 

už zvládá i levačkou.
A co podle Večeřové lidem s roztroušenou 

sklerózou opravdu pomáhá? Důležité je chovat 
se k lidem s touto nemocí tak, jako kdyby byli 
skoro zdraví, zbytečně je nelitovat a brát je jako 
sobě rovné. -vd-
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Najdete nás v OC Citypark Jihlava  
v 1. patře v blízkosti hlavního vchodu

RADOST VZTAHY

ZDRAVÍ

ZASADIT žlutou květinu dorazili i lidé, které nemoc nepostihla, ale přišli podpořit své blízké.
 Foto: Veronika Dawidowicz

Vysazením slunečnice podpořili lidi 
s roztroušenou sklerózou


